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1/302لیر ترکیه
1/352درهم امارات

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران گفت: متوســط واردات بنزین در سال جاری 
روزانه 6/12 میلیــون لیتر بود و در مجموع بیش از 

5/4 میلیارد لیتر بنزین وارد کشور شد.
به گــزارش خبرگــزاری تســنیم، ســیدمحمدرضا 
موســوی خواه، دیروز در نشســتی خبری اظهار داشــت: 
براساس میزان افزایش تعداد خودروها و افزایش قیمتی که 
می بایست در ســال جاری صورت می گرفت و به هر دلیل 
انجام نشد، پیش بینی شده بود که در سال 96 میزان رشد 
بنزین 5/6 درصد باشد، اما در عمل میزان رشد مصرف بنزین 

در سال جاری 8 درصد بود.
وی افزود: همچنین رشد 8/8 تا 9 درصدی مصرف بنزین 

در سال 97 پیش بینی شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران 
با بیان اینکه متوســط واردات بنزین در سال جاری روزانه 
6/12 میلیون لیتر بــود و در مجموع بیش از 5/4 میلیارد 
لیتر بنزین وارد کشور شد، تأکید کرد: واردات بنزین تماماً 
با اکتان بالای 95 و با اســتاندارد یورو 4 اســت، حتی یک 
مورد کشــتی بنزین با اکتان 4/94 در بهمن ماه در اسکله 
یکی از بنادر ایران پهلو گرفت که آن کشتی را به طور کامل 
ریجکت کرده و پس فرستادیم؛ در سال 97 میزان واردات 

بنزین به میزان بسیار کمی ادامه خواهد داشت.
موسوی خواه ادامه داد: تولید بنزین تا آذر 96 به میزان 
6/66 میلیــون لیتر در روز بود و از آذر ماه ســال جاری با 
بهره برداری از فاز نخســت پالایشگاه ستاره خلیج فارس و 

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:

امسال 4/5 میلیارد لیتر بنزین وارد کردیم!

تحویل روزانه 11 میلیون لیتر بنزین، تاکنون به طور میانگین 
تولید روزانه بنزین به 4/77 میلیون لیتر رسیده است.

وی افزود: در حال حاضر روزانه 29 میلیون لیتر بنزین 
یورو 4 در کشــور تولید می شود و به تمامی کلانشهرهای 

کشور بنزین و گازوئیل با استاندارد یورو 4 توزیع می شود.
این مقام مســئول در اظهاراتــی قابل تأمل اعلام کرد: 
آمار آلایندگی هیچ ارتباطی با کیفیت سوخت ندارد. ذرات 
معلق به احتراق ناقص خودروها مربوط می شود. برای بنزین 
استاندارد مشخص داریم و استانداردسازی گازوئیل هم در 

حال بررسی است.
این اظهارات در حالی است که پیش از این زنگنه، وزیر 

نفت و ابتکار، رئیس سابق سازمان حفاظت از محیط زیست، 
بنزین را عامل آلودگی های هوا عنوان می کردند.

عاقبت حذف کارت سوخت
گفتنی است از دو سال پیش، با اصرار بیژن زنگنه وزیر 
نفت دولت یازدهم، سهمیه بندی بنزین حذف شد و کارت 
سوخت از چرخه کنار رفت که یکی از عوامل افزایش مصرف 
سوخت محسوب می گردد. زنگنه گفته بود: اعتقادی به این 
ندارم که برداشتن سهمیه بندی تأثیری در افزایش مصرف 

بنزین داشته است.
به این ترتیب در ســال 94، دولت عملا سهمیه بندی 
بنزین را حذف و این فرآورده نفتی را تک نرخی کرد. پس از 

آن رفته رفته استفاده از کارت سوخت شخصی کمرنگ شد 
و واردات افزایش یافت.البته روایت برخی مسئولان دولت از 
علت افزایش مصرف بنزین هم جالب است. به عنوان مثال 
همین آقای موسوی خواه، مدیر تامین و توزیع شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی پیش از این، »گشــایش های پس 
از برجام« را یکی از علت های افزایش مصرف بنزین عنوان 
کرده بود!با این حال، بررســی ها نشان می دهد وزارت نفت 
در این ســال ها سیاست موثری برای کنترل مصرف بنزین 

نداشته است.
هدایت اله خادمی، نایب رئیس کمیسیون انرژی درباره این 
موضوع تأکید کرده است: عوامل کوتاه مدت افزایش مصرف 
بنزین را باید ناشی از سیاست های غلط دولت یازدهم دانست.

خادمی گفته اســت که باید به حذف ابزارهای کنترلی 
نظیر کارت سوخت در دولت یازدهم به عنوان یکی دیگر از 

دلایل اصلی افزایش مصرف بنزین  اشاره کرد.
شــایان ذکــر اســت مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی در ادامه اظهــارات دیروز خود در مورد 
تمهیدات نوروزی هم گفته است: اکیپ های عملیاتی برای 
نظارت بر عملکرد جایگاه های عرضه ســوخت در ایام نوروز 
اعزام شــده اند تا بر کیفیت ســوخت، کمیت عرضه و نوع 
خدمت رسانی به مردم نظارت و بررسی داشته باشند. شماره 
09627 تا 20 فروردین به صورت شــبانه روزی پاسخگوی 
مردم خواهد بود تا هرگونه انتقاد، شــکایت یا پیشــنهادی 
را درخصوص خدمت رســانی جایگاه های عرضه ســوخت 

دریافت کند.

بر اساس آمار گمرک، واردات کشور طی 11 ماه 
سال جاری 24 درصد رشــد داشته که با توجه به 
اینکه امسال به عنوان سال اقتصاد مقاومتی، تولید 

و اشتغال نامگذاری شده بود، جای تعجب دارد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، تولید، از اصلی ترین 
مولفه ها در تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی به شمار 
می رود، مقوله ای تأثیرگذار که رهبر معظم انقلاب اسلامی، 
یکی از عناصر اصلی در نامگذاری شعار سال 96 را به این 

موضوع اختصاص دادند
آمارهای گمرک جمهوری اسلامی از افزایش 9 میلیارد 
دلاری واردات در 11 ماهه گذشــته به نسبت مدت زمان 

مشابه سال قبل حکایت دارد.
با تحلیل این میزان، به رشد 24 درصدی واردات، آن 
هم در ســال اقتصاد مقاومتی، تولید و  اشتغال می رسیم و 

تقارن واردات بیش از 47 میلیارد دلاریِ کالا با این سال، 
تاسف عمیقی را بر جای می گذارد.

عمــده اقلام و محصولات وارداتی در ســال جاری نیز 
به ذرت دامی، برنج، سویا، موز، جو، کنجاله،گوشت قرمز، 

خودرو و قطعات مونتاژی باز می گردد.
با بررسی و تحلیل آمارهای تجاری، این واقعیت مبرهن 
می شود که در یازده ماهه  اشاره شده، واردات از کشورهای 
آفریقایی همچون اتیوپی با )رشد 2380 درصدی( نیجریه 
)رشد 1509 درصدی( تانزانیا )رشد 800 درصدی( ساحل 
عاج و تونس )رشــد 170 درصدی( به نسبت سال 1395 
همراه بوده است.این میزان درخصوص برخی از کشورهای 
آمریکای جنوبی همچون پاراگوئه و اروگوئه نیز به ترتیب 
با رشد سه هزار و 300 درصدی و دو هزار و 400 درصدی 

همراه بوده است.

اینکه عامل و دلیل این افزایش و رشد چشمگیر واردات 
از کشورهای مذکور )که عمدتا در قالب جوامعی با اقتصادی 
فقیــر و ضعیف قرار می گیرند( بر پایه ارزان بودن کالاها و 
یا مسائل سیاسی بوده موضوعی است که طرح و بحث آن 
در این مجال نمی گنجد، اما به هر ترتیب،کلیت این پدیده 
)افزایــش واردات( موضوعی ناخوشــایند و نامبارک برای 
اقتصاد کشورمان به شمار می رود.زمانی این واردات تلخ تر 
می شود که متأسفانه بخش و سهمی از محصولات وارداتی، 
به اقلام غذایی معطوف می شود و این امر برای کشوری با 
80 میلیون نفر جمعیت به هیچ عنوان مبارک و میمون به 
نظر نمی رسد.چندی پیش عبدالوهاب سهل آبادی، رئیس 
 خانــه صنعت ایران در گفت وگویی با رســانه ها در ارتباط 
با موضوع مذکور)افزایــش ضریب واردات(، گفت: هر روز 
شاهد خاموش شــدن چراغ کارخانه ها هستیم و استمرار 

این وضعیت، معیشت خانوارها را تحت الشعاع قرار می دهد.
وی بــا تأیید تجارت آزاد، بیان کرده بود: بنده، چنین 
تجارتی را نفی و نهی نمی کنم، اما انتقاد ما در بخش هایی 
اســت که به آن توجه نمی شــود و در شرایطی که تعرفه 
سیگار برگ و تنباکو پنج درصد است اما تعرفه تجهیزات 
اتاق عمل 15 درصد، حصول توســعه اقتصادی سخت و 

دشوار خواهد بود.
وی گفته بود: چین و آمریکا )به عنوان قدرتمندترین 
اقتصاد هــای جهان( نیز واردات دارند، اما تولید در اولویت 
آنها قرار دارد و سیاســت صادراتی و وارداتی شان مشخص 
است، اما متأسفانه در ایران سیاست وارداتی مشخصی نداریم 
و همین عارضه موجب شــده ایران به عنوان بزرگ ترین 
صادر کننده فــرش دســتباف جهان در حــال حاضر به 

وارد کننده فرش مبدل شود. 

آمارهای گمرک نشان داد

رشد 24 درصدی واردات در سال اقتصاد مقاومتی!

وزیــر صنعت، معدن و تجــارت گفت: هیچ 
خودروســازی در سال آینده حق تحویل گرفتن 
قطعات غیراستاندارد را ندارد، برای نظارت بر این 
کار، یک شورا را در کنار سازمان استاندارد مسئول 

خواهم کرد.
به گزارش فارس، محمد شــریعتمداری در مراسم 
رونمایــی ازکتاب گزارش عملکرد پایدار و مســئولیت 
اجتماعی ایران خودرو با  اشاره به تشکیل آخرین جلسه 
شــورای سیاست گذاری خودرو در ســال جاری اظهار 
داشت: صنعت خودروسازی تا به امروز توانست با تولید 
یک میلیون و 600 هزار دستگاه خودرو حدود 98 درصد 

هدف تعیین شده برای سال جاری را محقق کند.
وی با بیان اینکه رشد کیفی 2.5 درصدی خودروها 
نسبت به سال قبل راضی کننده نیست، گفت: قطعه سازان 
و خودروسازان در سال جدید باید به این موضوع توجه 
داشته باشند.شریعتمداری تاکید کرد: در سال 97 هیچ 
خودروسازی حق تحویل قطعات غیراستاندارد را ندارد و 
تحویل این نوع قطعات برای خودروسازان ممنوع است و 

اگر این اتفاق بیفتد با آنها برخورد خواهد شد.
وی تصریح کرد: برای نظارت بر این کار، یک شورا را 

در کنار سازمان استاندارد مسئول خواهم کرد.
وی با  اشاره به اختصاص 32 هزار میلیارد ریال بابت 

نوســازی صنعت و از جمله خودرو و قطعه سازی، گفت: 
53 درصد تولیدات صنعت خودرو 2ســتاره است که به 
هیچ وجه قابل پذیرش نیســت و 4 درصد تولیدات این 
صنعت نیز تک ستاره هستند که امیدواریم به زودی از 

آسمان صنعت خودرو ایران حذف شوند.
وزیــر صنعت در ادامه با  اشــاره بــه تمرکزگرایی 
صنعت کشــور اظهار داشت: این سد باید شکسته شود 
و صنعت کشــور به پیرامون حرکت کند.شریعتمداری 
درجمع خبرنگاران، اظهار داشت: با وجود اینکه میزان 
رضایتمندی مردم از صنعت خودرو نسبت به سال گذشته 
افزایش یافتــه ولی این موضوع بــرای ما راضی کننده 

نیست و در سال 97 حتماً میزان رضایتمندی را افزایش 
خواهیم داد.وی ادامه داد: با تولید قطعات اســتاندارد، 
تولید خودروی استاندارد نیز در دستور کار قرار خواهد 
گرفت تا سال 97 سالی امیدبخش برای صنعت خودرو 

و مصرف کنندگان باشد. 
شریعتمداری با تأکید بر لزوم توجه ویژه خودروسازان 
به ایمنی و اســتاندارد خودرو، گفت: تلاش می کنیم در 
سال جدید ایمنی و استاندارد سرلوحه کار خودروسازان 
باشــد.وی تصریح کرد: در برخورد با قطعاتی که ایمنی 
خودرو یا جان مردم را به خطر می اندازد با جدیت برخورد 

خواهیم کرد.

وزیر صنعت:

هیچ خودروسازی حق تحویل قطعات غیراستاندارد را ندارد

فرمانــده لشــکر عملیاتــی 2۷ محمد 
رســول الله)ص( گفت: گروه های جهادی وارد 
عرصه میدان جهادی شدند و دغدغه ولایت 
و خدمت به کشــور به ویژه در مناطق مذکور 
را دارند، نه آن که همچون برخی عکس سلفی 
بگیرند و به دیگران گیر بدهند که چه خدماتی 
برای منطقه زلزله زده شهرستان سرپل ذهاب 

انجام شده است.
ســردار  فــارس،  گزارش خبرگــزاری  بــه 
حسین اســدالهی در آییــن افتتاحیــه تعــدادی 
از خانه هــای تازه ســاز روســتای بازگیر از توابع 
شهرستان سرپل ذهاب توســط گروه های جهادی 
بسیج ســازندگی در این منطقه، اظهار کرد:  وقوع 
زلزله اخیر در منطقه و تبعات آن بر همگان مشخص 
اســت و مصدومیت هایی وجود داشت، اما مدیریت 
بحران و بازســازی این مناطــق از خود این رویداد 

بسیار حساس و حائز اهمیت است.
وی افزود: امروزه گروه های جهادی وارد عرصه 
میدان جهادی شــدند و همگی افــراد ولایت مدار 
هستند که دغدغه ولایت و خدمت به کشور به ویژه 
در مناطق مذکور را دارند، نه آن که همچون برخی 
عکس سلفی بگیرند و به دیگران گیر بدهند که چه 
خدماتی برای منطقه زلزله زده شهرستان سرپل ذهاب 

فرمانده لشکر 2۷ محمد رسول ا...)ص(:

نیروهای جهادی مثل برخی فقط با زلزله زدگان سلفی نمی گیرند

انجام شده است.
فرمانده لشــکر عملیاتی 27 محمد رســول ا...

)ص( ادامه داد: نیروهای جهادی بســیج سازندگی 
در مناطق استان کرمانشــاه ادای دین می کنند و 
لحظه ای از مشکلات مردم غافل نیستند و تاکنون 
ثابت کردند که این خدمات گذشــته این مردم را 

فراموش نمی کنند و جهاد سازندگی در هر مقایسی 
اگر به عرصه های خدمــت ورود پیدا کنند، خروج 
آن با عــزت و اعتلای جامعه و رضایت مندی مردم 

کشور همراه است. 
اســدالهی با بیان اینکه نیروهای جهادی فوق 
از سراسر نقاط کشــور هستند، اضافه کرد: بخشی 

از نیروهای جهادی شامل رزمنده های دوران دفاع 
مقدس، دانشجویان، بســیجیان، طلاب، روحانیان 
مدافعان حریم آل ا...،   پاسداران بازنشسته، نوجوانان و 
جوانان دهه  60 و 70 و حتی افرادی که نسل انقلاب 
را درک نکرده، اما با یاد و خاطر شهدا زندگی کردند، 
امروزه آموختند در هر عرصه با هدف پشتیبانی از 
ولایت وارد شوند و به عنوان الگو و اسوه برای ادامه 

این مسیر تلاش کنند.
وی با  اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری در 
رسیدگی بیشــتر به زلزله زدگان روستاها و اهالی 
مناطق محروم و نیازمندان استان کرمانشاه، گفت: 
ان شاءا... روزهای بهتر در پیش روی کرمانشاه است 
و نیاز به حضور گسترده نیروهای جهادگر در صحنه 
ســازندگی وجود دارد و باید با اســتحکام و قوت 

بیشتری خانه های این مناطق ساخته شود.
فرمانده لشکر عملیاتی 27 محمد رسول ا... )ص( 
بیان کرد: مردم مظلوم و غیور اســتان کرمانشاه به 
ویژه در مناطق و روستاهای شهرستان سرپل ذهاب 
عزت نفــس دارند و اگر امروز به دلیل حادثه اخیر 
زلزله  و تبعات آن درگیر هســتند، دستشان پیش 
خلق دراز نبوده، اما حوادث اخیر آنان را زمین گیر 
کرده و باید دستشان گرفت و انسانیت را به منصه 

ظهور رساند.

* بانک مرکزی اعلام کرد بانک ها سپرده های ارزی را باید به صورت اسکناس 
ارزِ سپرده گذاری شده، پرداخت کنند و علاوه بر این سود سپرده ارزی نقدی 
نیز  باید به صورت نقدی )اسکناس ارز( پرداخت شود. به گزارش روابط عمومی 
بانک مرکزی از جمله خدمات ارزی بانک ها اخذ و نگهداری سپرده های ارزی 
از مشتریان است که مجوز این خدمت در آغاز فعالیت ارزی بانک های عامل 
به آنها اعطا می شــود. براساس مقررات و بخشنامه های صادره از سوی بانک 
مرکزی تاکید شده است، بانک های عامل در زمان برداشت یا بستن حساب 

توسط مشتریان ملزم به پرداخت عین اسکناس ارز هستند. 
* شــرکت حمل ونقل ریلی رجا در ایام نــوروز 9۷ با قطارهای 
گردشگری در مسیرهای متفاوت پذیرای مسافران و گردشگران ریلی 
اســت. معاون اجرایی شرکت رجا با اعلام این خبر افزود: قطارهای 
گردشگری شرکت رجا در مسیرهای تهران-شمال و تهران-سرخه 
پذیرای هموطنان گرامی برای ســفر و بازدید همزمان از جاذبه های 
طبیعی و ریلی کشور می باشد. محمدرضا شناسنده گفت: علاوه بر 
قطار گردشگری شمال در مسیر تهران- سوادکوه، این شرکت اولین 
سفر یک روزه کویری را در تاریخ 9 فروردین ماه با قطار گردشگری 
راه ابریشم در مســیر تهران-سرخه برگزار خواهد کرد. وی افزود: 
علاقه مندان به سفر با این قطار می توانند برای خرید بلیت از طریق 
کلیه نمایندگی های مجاز فروش بلیت قطار در سراسر کشور همچنین 
سایت شرکت رجا به نشانی www.raja.ir در بخش گردشگری با انتخاب 
مبدأ »تهران« و مقصد »بیابانک« و انتخاب روز 9 فروردین اقدام کنند. 
* مدیرعامل بانک ملی ایران ضمن حضور در دو شعبه دانشگاه تهران و فخر 
رازی، بــا همکاران این واحدها گفت وگو کرد.به گزارش روابط عمومی بانک 
ملی ایران، محمدرضا حسین زاده ضمن بازدید از قسمت های مختلف این دو 
شعبه، در جریان مسائل و موضوعات و روند فعالیت آنها قرار گرفت.همچنین 
در ادامه بازدید، پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعات مختلف بانکی، 
حسین زاده رهنمودهایی را جهت تعامل بیشتر با مشتریان ارائه کرد. وی بر 
برنامه ریزی برای توسعه منابع ارزی و تعامل با دانشگاه تهران، اساتید و کارکنان 
این دانشگاه در شــعبه دانشگاه بانک تاکید کرد.مدیرعامل بانک ملی ایران 
ضمن تشــکر از تمامی کارکنان و روسای شعب به خاطر تلاش ها و خدمات 
ارزنده آنها در طول ســال 96، از همکاران درخواست کرد در روزهای پایانی 
سال با تلاش بیشتر در خدمت رفاه مشتریان بانک باشند و در ایام تعطیل نیز 
براساس برنامه اعلام شده، خدمات خود را به هموطنان عزیز تداوم ببخشند.

* سهامداران بانک پاسارگاد در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 
نوبت دوم، برای سال مالی منتهی به 30 اسفند 1395، در محل تالار 
بزرگ کشور گرد هم آمدند و با حضور حداکثری از این بانک در تأمین 
حقوق ذی نفعان حمایت کردند.بر اساس این خبر، بیش از 90درصد 
از سهامداران در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم که 
رأس ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 96/12/26 در محل تالار بزرگ 
کشور برگزار شد، حضور یافتند. در این جلسه سیدکاظم میرولد به 
عنوان رئیس جلسه، مجید قاسمی و علی اکبر امین تفرشی به عنوان 
ناظرین و خانم نعیمیان به عنوان منشی جلسه انتخاب شدند.گزارش 
فعالیت های بانک در ســال مالی 95 ارائه شد که این گزارش حاکی 
از موفقیت ها و دستاوردهایی مانند کسب تندیس بانک برتر ایران 
برای سه ســال متوالی از سوی نشریه بین المللی یورومانی، کسب 
عنوان بانک برتر جمهوری اســلامی ایران برای شش سال و عنوان 
بانک برتر اسلامی برای 5 سال از سوی نشریه معتبر بنکر، دریافت 
جایزه مدیریت مالی در 8 سال پیاپی و...، همچنین ایفای نقش مؤثر 
در توسعه پایدار و مسئولیت های اجتماعی است. همچنین با اعلام 
نارضایتی ســهامداران از مسائل فنی در عملکرد حسابرس قانونی 
صورت های مالی، موضوع تغییر حسابرس قانونی توسط سهامداران 
مطالبه شد که دکتر قاسمی در این خصوص گفت: ما در بحث مسائل 
حسابرسی از حقوق و منافع سهامداران و ذی نفعان کوتاه نمی آییم 
و مانند 12 ســال فعالیت صادقانه و سازنده و خدمت به کشور، تمام 
قد پای حقوق سهامدارانی که به ما اعتماد کامل دارند، ایستاده ایم و 

سربازان پاسارگاد حافظ منافع شما هستند.

مدیرکل دفتر بهبود کیفیت و صادرات آبزیان گفت: در 10 ماهه 
سال 96، 31 تن انواع ماهیان زینتی با ارزش بالغ بر 500 هزار دلار 

به بازارهای هدف صادر شد.
عیسی گلشاهی مدیرکل دفتر بهبود کیفیت و صادرات آبزیان سازمان 
شــیلات در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، با  اشــاره به آخرین 
وضعیت صادرات ماهیان زینتی، اظهار کرد: در 10 ماهه سال جاری، 31 
تن انواع ماهیان زینتی با ارزش بالغ بر 500 هزار دلار به بازارهای هدف 

از جمله عراق، ترکیه و روسیه صادر شد.
وی افزود: سه شرکت بزرگ در حوزه آب های شیرین و شور امکانات 
ویژه ای نظیر شهرک های صنعتی در داخل کشور ایجاد کردند تا پس از 
تولیــد لوازم و ملزومات نگهداری و تولید و تکثیر ماهیان زینتی بتوانند 
اقدام به صادرات ادوات، تجهیزات و ماهیان زینتی به بازارهای هدف کنند. 
مدیرکل دفتر بهبود کیفیت و صادرات آبزیان از صادرات ملزومات و 
تجهیزات ماهیان زینتی در یک ســال آینده خبر داد و گفت: با توجه به 
آنکه تجهیزات و ملزومات ماهیان زینتی با ماشــین آلات روز دنیا تولید 
می شــود، بنابراین قابلیت رقابت در بازارهای هدف برای تولیدکنندگان 

داخل وجود دارد. 
گلشاهی ادامه داد: تولیدکنندگان و صادرکنندگان ماهیان آب شور 
به دنبال ارائه خدمات فنی و مهندســی به بازارهای هدف هستند، بدین 
منظور  تجهیزات و ملزومات ابتدا تحت یک شرکت مادر خارجی و سپس 

برحسب امتیاز اخذ شده، خود اقدام به تولید و صادرات می کنند.
وی در بخش دیگر ســخنان خود با اشاره به آخرین وضعیت صادرات 
)گیاه( یال اسبی، بیان کرد: در 10 ماهه سال جاری 24 هزار و 623 تن 

یال اسبی به بازارهای هدف صادر شد.
به گفته مدیرکل دفتر بهبود کیفیت و صادرات آبزیان، یال اسبی یک 
بخش آن از صید آب های جنوب استان هرمزگان و بخش دیگر از صید 
صنعتی به دست می آید که صادرات آن تا جایی که به ذخایر آسیبی وارد 

نکند به بازارهای هدف تداوم خواهد داشت.

مدیرکل دفتر بهبود کیفیت و صادرات آبزیان خبر داد

ارزآوری 500 هزار دلاری 
صادرات 31 تن ماهی زینتی

در حالی که پاکســتان این روزها در پی خرید گاز از ترکمنستان 
به جای ایران است، ولی وزیر نفت از نتیجه گفت وگوهای وزیر خارجه 

کشورمان با مقامات پاکستانی درباره این پروژه اظهار بی اطلاعی کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، پروژه صادرات گاز ایران به پاکستان پروژه ای 
اســت که سال ها از کلید خوردن آن می گذرد اما هنوز اجرایی نشده است. این 
طرح که پیش تر قرار بود بخشــی از پروژه بزرگ خط لوله صلح باشــد، علاوه بر 
آورده اقتصادی قابل توجه، از ابعاد مختلف برای کشور و حتی منطقه، استراتژیک 

محسوب می شود.
این پروژه مهم بعد از آنکه ایران خط لوله انتقال گاز را از عسلویه به مرز ایران 
و پاکســتان رساند، با بی توجهی مسئولان پاکستانی، همراهی برخی مسئولان 
وقت این کشــور با برنامه های آمریکایی و عدم موفقیت مسئولان اجرایی کشور 

در پیاده سازی تعامل دیپلماتیک، در خاک پاکستان متوقف ماند.
بیژن زنگنه وزیر نفت کشورمان بارها با تأکید بر آمادگی ایران برای صادرات 
گاز به پاکســتان، اذعان به عدم وجود امکان پرداخت پول از سوی پاکستانی ها 
به خاطر ضعف مالی آنها داشته و همچنین از عدم توجه آنها به این پروژه انتقاد 

کرده است.
از سویی دیگر، آمریکا و هم پیمانانش در منطقه که تلاش بی وقفه ای را برای 
اجرایی نشدن این پروژه مهم به کار بسته بودند، به اجرای خط لوله تاپی )انتقال 
گاز ترکمنستان به پاکستان و هند از خاک افغانستان( کمک کردند. اجرای خط 
لولــه تاپی کلید خورده تا نیاز فزاینده پاکســتان و هند به گاز به جای ایران از 

ترکمنستان تأمین شود.
در چنین شــرایطی منطق حکم می کند که مسئولان کشورمان با استفاده 
از ظرفیت های دیپلماسی با همسایه خود، مسئولان پاکستان را متوجه اهمیت 
اجرای پروژه صادرات گاز به این کشور از مرزهای سیستان و بلوچستان کنند.

محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان روز یکشنبه بیستم اسفندماه 
برای سفر 2 روزه عازم پاکستان آغاز شد و در طی 2 روزی که در این کشور بود، 

دیدارهای متعددی داشت.
در شــرایطی که یکی از مهم ترین و استراتژیک ترین پروژه های مشترک دو 
کشور می تواند صادرات گاز ایران به پاکستان باشد، انتظار می رفت تا با هماهنگی 
وزارت نفت و وزارت امور خارجه مباحث مهمی در این خصوص در این ســفر 

ظریف مطرح شود.
اگرچه طبق گزارش رسانه های محلی در این خصوص هم دیدار و گفت وگو 
صورت گرفته و بدون شک هماهنگی هایی بین وزارت امور خارجه و وزارت نفت 
پیش از سفر به پاکستان بوده است اما آیا این هماهنگی ها مستمر و کافی بود؟

روزنامه انگلیســی زبان »نیــوز« به اهمیت اجرای خط لولــه گاز بین دو 
کشــور پرداخت و نوشت: شاهد خاقان عباسی در دیدار با هیئت ایرانی در کاخ 
نخست وزیری ضمن توافق برای عملی شدن خط لوله صلح بر تقویت همکاری های 

فی مابین در راستای تامین امنیت و ثبات در منطقه به تبادل نظر پرداخت.
با این وجود در روزهای اخیر )یک روز بعد از پایان سفر ظریف به پاکستان( 
وزیر نفت در جمع خبرنگاران درخصوص دستاوردهای این سفر در زمینه صادرات 
گاز گفت: اطلاع ندارم، آقای ظریف را ندیدم که در مورد پاکستان بپرسم چه شد.
این بی اطلاعی وزیر نفت از دستاورد سفر وزیر امور خارجه از این حیث عجیب 
به نظر می رســد که انتظار می رفت اگر هماهنگی هایی پیش از ســفر ظریف به 
پاکستان با وزارت نفت برای اتخاذ راهبرد مطلوب دیپلماتیک به منظور به ثمر 
نشستن مذاکرات گازی صورت گرفته، این هماهنگی ها و پیگیری ها در جریان 
سفر هم ادامه پیدا می کرد و وزیر نفت ایران از نزدیک در جریان امور مربوط به 

این مسئله مهم بود که به نظر می رسد این چنین نبوده است.
متأسفانه به نظر می رســد بی توجهی مسئولان پاکستانی به اجرایی شدن 
پروژه مهم صادرات گاز ایران به این کشور، به مسئولان اجرایی ایران نیز تسری 
پیدا کرده و پاکســتانی که به گفته زنگنه، پولی بــرای پرداخت به ایران بابت 
خرید گاز نداشت، این روزها مشتاقانه در پی تکمیل خط لوله تاپی و خرید گاز 

از ترکمنستان است.

بی خبری  تعجب آور وزیر نفت
 از پروژه صادرات گاز به پاکستان

یک مقام مسئول با بیان اینکه طرح قیمت 
تضمینی ذرت در بورس کالا از نیمه دوم سال 
1396 به اجرا درآمد، گفت: استقبال کشاورزان 
از این طرح پایــان موفقیت آمیزی را برای آن 

رقم زد.
مدیــر تنظیم بازار ســازمان جهاد کشــاورزی 
خوزستان در گفت وگو با مهر با بیان اینکه کشاورزان 
از اجــرای طرح قیمت تضمینی برای محصول ذرت 
رضایت دارند، گفت: این طرح در حالی از سال 1394 
به اجرا درآمده که علاوه  بر کشــاورزان، دولت نیز از 
اثرات و نتایج مثبت آن راضی اســت. زیرا سیاســت 
قیمت تضمینی محصولات کشاورزی به کمک بورس 
کالا هزینه های دولت را با کاهش چشــمگیری رو به 

رو کرده است.
مسعود احمدی افزود: به طوری که در این طرح 
دولت تنها باید مابه التفاوت قیمت پایه تعیین شده با 
قیمت کشف شــده در بورس را به کشاورز پرداخت 
کند و مابقی مبلغ از سوی بخش خصوصی و در بستر 

بورس تامین می شود.
این مقام مســئول با بیان اینکه در سال گذشته 
قیمت کشف شده در بورس در برخی روزها با قیمت 
پایه تعیین شــده در طرح قیمت تضمینی برابر بود، 
ادامه داد: با اجرای طرح قیمت تضمینی روی محصول 
ذرت بخش کمی از هزینه هایی که پیش از آن به دولت 
تحمیل می شد، هزینه می شود و حتی در برخی روزها 
قیمت معامله ذرت در بورس با قیمت پایه تعیین شده 
برابر می شد که تحت تاثیر این شرایط، دولت یک ریال 
هم برای پرداخت پول به کشاورزان هزینه نمی کرد و 

کل مبلغ توسط بخش خصوصی تامین می شد.
بــه گفته احمدی، با کمک بورس، بازار مطمئنی 
برای معامله محصولات کشاورزی از طریق ابزارهایی 
همچون گواهی سپرده کالایی ایجاد شده که در ارتقای 
حجم و کیفیت محصولات تولیدی این بخش و افزایش 

درآمدهای کشاورزان اثرگذار است.
مدیر تنظیم بازار سازمان جهاد کشاورزی استان 
خوزســتان، بورس کالا را به عنوان یک زمین بازی 

دانســت که تعداد زیادی خریدار و فروشــنده وارد 
آن می شــوند و کالاهای مختلف از جمله محصولات 

کشاورزی را در آن معامله می کنند.
وی افزود: در قالب اجرای طرح سیاســت قیمت 
تضمینی در بستر بورس دو طرف خریدار و فروشنده 
به راحتی پول و کالا را بین یکدیگر مبادله می کنند؛ 
این در حالی اســت که پیش از آن کشاورز براساس 
اعتبــارات دولتی که معلوم نبود چــه زمانی تامین 
می شــود، باید محصول خود را می فروختند. اما در 
بورس پول فروشــنده طی چنــد روز پس از معامله 
پرداخت و مابه التفاوت قیمت کشف شده در بورس و 
قیمت پایه تعیین شــده در سیاست قیمت تضمینی 
هم حداکثر ظرف مدت دو هفته به حساب وی واریز 

می شود. 
گندم کل استان ها وارد بورس شود

وی به موضوع عرضه کل گندم تولیدی در کشور 
در بورس کالای ایران در قالب سیاست قیمت تضمینی 
طبق تاکیدات وزیر جهاد کشاورزی،  اشاره کرد و گفت: 

موضوع عرضه گندم کل استان ها در بورس کالا باید 
اجرایی شود. اما در راستای تحقق این هدف مهم، ابتدا 
بهتر است گندم در استان هایی که حجم تولید کمتری 
نسبت به استان خوزستان دارند، اجرایی شود تا مسائل 
و چالش های موجود آن احصا شود. پس از شناسایی 
نقاط ضعف و قوت می توان آن را به استان های با حجم 

تولید بالا تعمیم داد.
احمــدی تصریح کرد: البته بــرای تحقق کامل 
این هدف باید در زمینه توسعه نظام انبارداری اقدام 
کرد؛ چراکه به عنوان مثال در اســتان خوزســتان 
بــا تولید حدود 1/5 میلیون تن گندم در ســال، به 
عنوان بزرگترین تولیدکننده گندم در کشــور سطح 
برداشت محصول بسیار وسیع است و برداشت آن در 
فاصله زمانی کوتاهی انجام می شــود. از این رو، برای 
ذخیره سازی نیاز به توسعه انبارهای پذیرفته شده در 
بورس وجــود دارد. اما به طور کلی، از لحاظ فرآیند 
اجرای طرح، رضایتمندی کاملی هم از سوی دولت و 

هم کشاورزان احساس می شود.

یک مسئول:

پول کشاورزان در بورس کالا دو هفته ای پرداخت می شود

رئیس  اتحادیه فروشــندگان فرش دســتباف تهران با  اشاره 
به تعطیلی بســیاری از واحد های فرش دستباف به دلیل افزایش 
چند برابری مالیات، گفــت: رکود موجود در بازار، گریبانگیر فرش 

دستباف ایرانی شده است. 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، ســیدمجتبی عراقچی در آخرین 
نشســت خبری سال 96، اظهار کرد: رکود موجود در بازار،  گریبانگیر فرش 
دستباف ایرانی شده است و باید برای حفظ این صنعت که با فرهنگ ایرانی 

آمیخته شده است اقداماتی صورت گیرد. 
وی با  اشاره به میزان صادرات فرش دستباف، افزود: میزان صادرات فرش 
دســتباف حدود 340 میلیون دلار است که عمدتا به کشور های اروپایی و 

آمریکا صادر می شود.
رئیس  اتحادیه فروشــندگان فرش دستباف تهران با  اشاره به ایجاد 35 
ردیف شــغلی در صنعت فرش دستباف، بیان کرد: دو میلیون بافنده فرش 
دستباف در این صنعت فعالیت می کنند که عمدتا زنان در این حوزه فعال 
هســتند.عراقچی با بیان اینکه سامانه خرید فرش دستباف باعث تحولی در 
بازار سنتی این فرش می شود، گفت: با توجه به ساختار سنتی فروش فرش 
دستباف، سامانه فروش فرش دستباف طراحی شده است که خصوصیات و 

قیمت از سوی تولیدکننده قابل دسترسی است.
به گفته وی؛ این سامانه سبب حذف واسطه ها از بازار می شود و افزایش 

رضایت خریداران را نیز در پی خواهد داشت.
رئیس  اتحادیه فروشندگان فرش دستباف تهران اضافه کرد: این سامانه 

همزمان با روز کارگر در 11 اردیبهشت سال آینده رونمایی می شود.
عراقچی ادامه داد: چهار هزار تولیدکننده در صنعت فرش فعال هستند 
که 1600 واحد آن مجوز فعالیت دارند و برای عضو شــدن در این ســامانه 

نیاز به مجوز و تأییدیه اتحادیه هستند.
وی با انتقاد از نحوه دریافت مالیات از تولیدکنندگان فرش دســتباف، 
گفت: افزایش چندین برابری مالیات باعت تعطیلی بســیاری از واحد های 
فرش دستباف شده است.رئیس  اتحادیه فروشندگان فرش دستباف تهران 
در پایان با بیان اینکه صنعت فرش دستباف نیازمند حمایت است، بیان کرد: 
افزایش صادرات و در اختیار گرفتن بازار های جدید نیازمند حمایت دولت 

و معافیت های مالیاتی است.

قیمت مرغ در روزهای پایانی ســال به 8600 تومان و قیمت 
هرکیلوگرم شقه بدون دنبه گوسفندی به حدود 45 هزار تومان 

رسیده است.
افزایش تقاضا در روزهای پایانی ســال 96؛ باعث نوســاناتی در بازار 
محصولات پروتئینی از جمله مرغ و گوشت قرمز شده به طوری که قیمت 
هرکیلوگرم مرغ در مراکز خرده فروشی به 8600 تومان و قیمت هرکیلوگرم 

شقه بدون دنبه گوسفندی نیز به 45 هزارتومان افزایش یافته است. 
در همین زمینه، مهدی یوسف خانی رئیس  اتحادیه پرنده و ماهی در 
گفت وگو با مهر اظهارداشت: امروز شنبه 26 اسفندماه قیمت هرکیلوگرم 
مرغ در عمده فروشی درب کشتارگاه 7700 تومان، پخش 7850 تومان 

و در مراکز خرده فروشی 8600 تومان است. 
وی با بیان اینکه تقاضا در بازار افزایش یافته و همین مســئله دلیل 
گرانی مرغ است، گفت: افزایش بیشتر قیمت برای مرغ، پیش بینی نمی شود 
و با توجه به اینکه عرضه نیز زیاد شــده و مرغداران تولیدات خود را در 
آستانه شب عید وارد بازار می کنند، احتمال کاهش نرخ نیز وجود دارد. 
همچنین، علی اصغر ملکی، رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی نیز با 
بیان اینکه قیمت این نوع گوشــت طی حدود 3 هفته اخیر، نزدیک به 
2 هزارتومان گران شده است، گفت: معمولا در هفته های پایانی سال با 
چنین مســئله ای مواجه هستیم. وی با  اشاره به اینکه هم اکنون قیمت 
هرکیلوگرم شــقه بدون دنبه برای مصرف کنندگان 45 هزارتومان است، 
درباره اینکه پیش بینی می کنید وضعیت قیمت طی روزهای آینده به چه 
صورت باشد؟، گفت: در حال حاضر به روزهای پایانی سال نزدیک شده 
ایم و هر تغییری که باید اتفاق می افتاد، رخ داده است؛ با همین روال نیز 
سال را به پایان خواهیم برد. ملکی افزود: واردات نیز درحال انجام است 
و هم اکنون نیز گوشــت های وارداتی در غرفه های میادین سطح شهر، 

فروشگاه های زنجیره ای، هایپرها و غیره در حال عرضه است. 
به گفته وی قیمت هرکیلوگرم گوشت وارداتی 33 هزارتومان است.

عراقچی:

رکود اقتصادی کشور
 گریبانگیر فرش دستباف هم شده است

افزایش قیمت مرغ و گوشت 
در روزهای پایانی سال


